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Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C), ordföranden  

Katarina Luhr (MP), vice ordföranden  

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M)  

Helena Levy (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S)  

Mats E.P. Lindqvist (MP)  

Stellan F Hamrin (V)  

 

 Tjänstgörande ersättare: 

Anders Thureson (M) §§ 1-29 för Nils Ingelström (M) 

Andreas Lundin (M) § 30 för Nils Ingelström (M) 

Måns Lönnroth (S) för Åsa Wester (S) 

Kristina von Engeström (S) för Rana Carlstedt (S) 

  

Ersättare:  

Andreas Lundin (M) §§ 1-29  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Maria Brogren (C)  

Charles Berkow (MP) §§ 1-24, 26-30  

Belinda Hellberg (MP)  

Sara Stenudd (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Daniel Selin, Emily Tjäder, Håkan Andersson, 

Ingrid Mårtenson, Malin Ekman §§ 1-29, Nicolas Heyum §§ 1-18, Pia Winbladh 

Högfors och Ulf Mohlander, personalföreträdaren Luis Lopez samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Markus Berensson. 

 

 

 

 



  

 § 28 
Miljömålsberedningens delbetänkande - Minska riskerna med farliga 
ämnen! (SOU 2012:38), Kemikalieinspektionens rapport Bättre EU-regler 
för en giftfri miljö och Kemikalieinspektionens PM Handlingsplan för en 
giftfri vardag - förslag till åtgärder 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2012-11016 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens förslag till remissvar. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 8 augusti 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) finner att nämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) enligt 

följande: 

 

Baserat på det svaga skyddet för människor och miljö i kemikalielagstiftningen 

är det är nedslående men inte förvånande att målet Giftfri miljö inte kommer 

hinna uppnås i tid. 

 

Vi är positiva till att REACH uppdateras och förstärks men då detta kommer att 

bli en långdragen process anser vi att det är viktigt att det lokala 

kemikaliearbetet förstärks under tiden. Vi tror dock att arbetet med skydd mot 

skadliga kemikalier måste förstärkas på alla nivåer. Lokalt behöver man gå före 

för att öka skyddet för sina invånare genom exv lokala förbud mot giftiga eller 

svårnedbrytbara ämnen, eller med lokala byggregler med restriktioner mot 

skadliga ämnen. Det behövs dock även en ökad styrning och skärpning av tillsyn 

och kontroll på regional eller nationell nivå i de fall där kommunerna lokalt inte 

klarar att driva arbetet effektivt nog. Kontrollen av kemiska ämnen och 

produkter måste följas hela vägen från europeisk nivå ned till kommunal nivå för 

att lagstiftningen ska kunna ha effekt. 

 

Ett stort problem inom kemikaliepolitiken är att försiktighetsprincipen eller 

substitutionsprincipen inte används tillräckligt och vi anser att det både på lokal 

och nationell nivå måste finnas en aktivare tillsyn samt starkare incitament eller 

starkare lagstiftning för att detta ska bli grundprincipen när man arbetar med 

kemiska ämnen. Kemikalieområdet är svårt att sätta sig in i och medborgare 

måste få hjälp med att skyddas från skadliga kemikalier när man inte själv kan 

göra riskbedömningen. 



  

 

Vi anser även att det är mycket viktigt att information om prioriterade ämnen 

finns lättillgängligt för både konsumenter och producenter och att det ska vara 

lätt att hitta information om vilka bättre val som finns tillgängliga. Detta för att 

producenter lättare ska kunna tillämpa substitutionsprincipen men även för att 

konsumenter ska få lättare att ställa krav på de varor som de köper. 

 

Vi anser även att det är viktigt att kemikalier som har vissa inneboende 

egenskaper, t.ex. svårnedbrytbara, ska fasas ut för att undvika en ökad 

bakgrundsnivå eller cocktaileffekter, och att det är av stor vikt att man ser över 

byggmaterial så att skadliga ämnen inte byggs in för lång tid framåt. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Mikael Magnusson m.fl. (S) enligt följande: 

 

Miljömålsberedningens betänkande siktar till en kraftig skärpning av EU:s 

kemikaliepolitik och har ovanligt brett politiskt stöd.  Vi välkomnar detta och 

utgår från att regeringen genomför förslagen. 

 

Stockholms kommun bör planera för detta och därför ytterligare utveckla sin 

egen kemikaliepolitik. Exempel på frågor som bör ingå: 

- Stockholm bör kraftigt utveckla sin upphandling och samarbeta med bland 

annat landstinget om gemensamma kriterier; 

- En särskild miljöövervakning av de kemikalier som har eller kan misstänkas  

ha betydelse för barns hälsa bör byggas upp; 

- Metodik måste utvecklas för att kartlägga exponeringsvägarna för dessa 

kemikalier; 

- Kunskaperna om dessa kemikalier och deras exponeringsvägar skall 

användas i kommunens tillsyn av kemikalier i varor. 

Särskilt uttalande lämnas av Stellan F Hamrin (V) enligt följande: 

 

Utöver vad som Miljöförvaltningen anför vill vi tillägga behovet av att utarbeta 

en strategi för hur bl.a. POPs i vattenmiljöer inkl. fisk ska kunna reduceras och 

destrueras på ett säkert och effektivt sätt. Istället för att utarbeta och genomföra 

ett sådant arbete har regeringen förhandlat fram ett undantag från EUs 

gränsvärden och härigenom garanterat att befolkningen i Sverige också i 

framtiden ges rätten att konsumera giftig fisk med risk för allvarliga skador på 

vuxna och barn. Härigenom sprids gifterna dessutom vidare till nya ekosystem.  

 

Bättre vore att acceptera EUs gränsvärden och systematiskt beskatta bestånd 

med höga gifthalter och destruera de gifter som då kan separeras innan 

återstoden används som i första hand proteinkälla för människor. Det är 

anmärkningsvärt att denna frågeställning helt negligerats. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 

 



  

 

Rätt utdraget intygar: 
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